
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 23. juni 2023

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 674
Ministeren svarer på MOF alm. del - spørgsmål 498, at der er behov for betydelig mere 
viden om det eksakte behov for beskyttelse af grundvandet. Tilsvarende siges det i mini-
steriets pressemeddelelse den 6. juni, at en ny landsdækkende grundvandskortlægning 
går i gang i 2024. Hvorfor er ministeren ikke enig med en enig vandbranche (DANVA, 
DVV og førende rådgivere som f.eks. Rambøll) i, at de sidste 20 års grundvandskortlæg-
ning, som har kostet ca. 3 mia. kr., giver tilstrækkelig viden til at gå i gang allerede nu 
med at beskytte de grundvandsdannende oplande? Og hvor mange år mener ministeren, 
at den nye grundvandskortlægning må forsinke starten på konkret handling i de grund-
vandsdannende oplande, og hvor meget forudser ministeren, at grundvandsforekomster-
nes tilstand forringes i den periode?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Zenia Stampe (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Zenia.Stampe@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Hans Kristian Skibby
formand
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